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Vážený pane předsedo!

Velice si vážím a cením České národopisné společnosti (dále jen ČNS), že jako nezávislá a
dobrovolná organizace vědeckých, vědecko-pedagogických a odborných pracovníků,
studentů národopisu (etnologie) a zájemců o práci v této disciplíně, projevuje zájem o
Valašské muzeum v přírodě. Je politování hodné, že právě na základě pouze jediného
oznámení čestného člena PhDr. Jiřího Langra, CSc .. Její, potažmo Váš, zájem mne zaráží o
to více, že jako nezávislá organizace (ČI. 1, odstavec 1 stanov ČNS) se nechová právě
nezávisle, když svým dopisem zaslaným předsedou ČNS považuje jednostranné argumenty
čestného člena PhDr. Jiřího Langra, CSc. za závažné výhrady (citace z dopisu) aniž by
jednotliví členové Hlavního výboru znali veškerá fakta a podrobnosti.

Pokud jste se jako předseda ČNS rozhodl hájit zájmy svých členů (citace z dopisu), ptám
se Vás, kterých? Těch členů, kteří znají pouze stanovisko čestného člena, nebo skupiny'
příznivců pana PhDr. Jiřího Langra, CSc.? To je ovšem pouze věcí názoru nebo domněnek.

Od kolika řádných členů (Valného shromáždění) získal právo Hlavní výbor k zadání
vypracování odborného vyjádření k celé kauze Langer. Kolik členů ČNS je s celou kauzou
srozuměno a souhlasí s rozhodnutím Hlavního výboru ze září 2009.

Dle stanov ČNS nepřísluší této organizaci vyžadovat na základě stížnosti nebo oznámení,
kteréhokoliv člena vypracování posudků nebo hodnotící zprávy na konkrétní problém státní
instituce, která už vůbec není povinována, na základě jediného dopisu, zaslat všechny
potřebné informace. Pokud chcete, pane předsedo, zachovat nestrannost celé ČNS, měl
byste celou kauzu vzít pouze na vědomí a vyčkat na závěrečné hodnocení celého projektu
tzv. Norských grantů, které se očekává na přelomu roku 2010 a 2011.

Už vůbec nesouhlasím a budu vždy tento názor a postoj zastávat, aby bylo ČNS zasláno
byť v kopii vyjádření VMP k dopisu stěžovatele, který byl zaslán na žádost MK ČR -
Odbor muzeí a galerií, řediteli tohoto odboru. Upozorňuji, že touto výzvou (dopis předsedy
ČNS) se sama organizace - ČNS staví do role, kdy chce řešit mimo jiné PhDr. Jiřím
Langrem , CSc. kritizovanou personální stránku VMP, erudovanost pracovníků VMP,
erudovanost všech současných a minulých členů poradních orgánů současného ředitele
VMP, a všech kontrolních orgánů které participují na řešení Norských grantů.
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Za velice nešťastné z Vaší strany, jako předsedy ČNS, POVazUJl
delegování odborníků v ohlasti muzei v piirodě, památkové péče a
ochrany lidového stavitelství do piipadného nezávislého kolegia
pověřeného posouzením výhrad J. Langra (citace z dopisu). Tím snad
chcete, vážený pane předsedo, naznačit, že jednotliví zástupci kontrolních
orgánů norských grantů jsou osoby nekompetentní, neznalé v oboru?

Jelikož v současné době není projekt ukončen nejsou ještě veškeré
materiály připravené k archivaci pro archiv VMP přístupné veřejnosti a
nezávislým organizacím do doby než projdou klasickým archivačním
řízením.

Závěrem Vás chci, vážený pane předsedo, upozornit, že právě paní Mgr.
Jiřina Veselská a Vy jste realizátory výběru a umístění staveb
realizovaných pro NG. Za Vás obou byla vystavena všechna stavební
povolení pro zmíněné stavby. Právě Vy v době, kdy jste byl ve funkci
náměstka ředitele pro vědeckou činnost, jste se opravdu choval nezávisle a
nestraně, když jste odborné pracovníky nedokázal informovat o záměru
dostavby VD a MD, a právě tito se veškeré priority celého projektu
dozvěděli až za samotného řešení.

Z předešlého vyplývá, že celý projekt vznikal za vedení paní Mgr.
Veselské, po jejím odchodu do důchodu jste byl dokončením pověřen Vy.
Pracovníci, kteří projekt realizovali, se s ním museli seznamovat tzv. za
pochodu. Je škoda, že jste tyto skutečnosti Hlavnímu výboru nesdělil.

Také mne mrzí skutečnost, že se mnou a dalšími zaměstnanci VMP nikdo
osobně nejednal (ani PhDr. Jiří Langer, CSc., ani Vy) a v současné době
mi to připomíná léta minulého režimu, kdy se vše řešilo mimo zúčastněné
osoby a ne přímo s nimi. Takovéto praktiky jsem zažíval a jsem na ně
zvyklý. Tyto "hony na čarodějnice" měly stejný scénář.

Závěrem Vám chci sdělit, že jsem rád, že Vaše komise přijde hodnotit naši
práci. Žádám Vás, aby do svého nezávislého hodnocení zařadila i
Hrozenkovskou terasu, která je, podle mého názoru, nedokončená a nedá
se dokončit, protože s tím ani koncepce vypracovaná za předešlého vedení
VMP nepočítala. Jsou postaveny pouze obytné stavby, ale hospodářské
chybí. Také diskusi se nebráníme, naopak ji vítáme, protože se vyjasní
mnoho záležitostí týkajících se Norských grantů. Na tuto diskusi navrhuji
pozvat Vás, vážený pane předsedo, celý Hlavní výbor ČNS, pana PhDr.
Jiřího Langra, CSc., dále nezávislé hodnotitele, PhDr. Jaroslava Štiku,
CSc. a za naši stranu moje náměstky, garanty a stavitele jednotlivých
staveb, pana PhDr. Pavla Bureše, paní Hanku Sluštíkovou a pochopitelně
paní Mgr. Jiřinu Veselskou.

/l1ki~I Ing. Ví:ězslav Koukal, CSc.
ředitel VMP

Na vědomí: Institucionálním členům

Se srdečným pozdravem


